
PROTOKÓŁ Nr XLVI/2014
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska

z dnia 29 października 2014 roku
W sesji udział wzięli:
a) trzynasty radnych Rady Gminy - nieobecny: Z. Botwinionek

    spóźnieni:                                                       - M. Mnich – 10.15      

b)  Wójt Gminy - Eugeniusz Dańczak
c) Skarbnik Gminy - Marek Malinowski
d) Radca Prawny - Artur Madeła
e) Kierownik OPS                                              -  wz. Małgorzata Pipczyńska
f) Dyrektor GOK                                                -  Anna Pietrzak
g) Dyrektor Gimnazjum                                     -  Małgorzata Kowalska
h) p.o. Dyrektora Sz. P. w Gogolewie               -  Iwona Warkocka

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
b) przyjęcie porządku obrad,
c) przyjęcie protokołu z  XLV sesji Rady Gminy VI kadencji,

2. Podjęcie uchwał w sprawie:
a)  zmiany  uchwały  XXXIX/281/2014  Rady  Gminy  Dębnica  Kaszubska  z  dnia
29.01.2014  r.  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego  dla  obszaru  w  rejonie  cmentarza  w
miejscowości Dębnica kaszubska gmina Dębnica Kaszubska
b) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru
położonego  w  miejscowości  Dębnica  Kaszubska  gmina  Dębnica  Kaszubska
(PÓŁNOC II obszar „B” - zabudowa przemysłowa), 
c) uchwalenia statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Dębnicy Kaszubskiej, 
d) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2015 rok,
e) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2015 rok,
f) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu,
g) zmian w budżecie gminy na 2014 rok,
h)  uchylenia  uchwały nr  XLV/336/2014 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z  dnia
24.09.2014  r.  w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  ustalenia  maksymalnej
wysokości  pożyczek  i  poręczeń  udzielonych  przez  Wójta  Gminy  Dębnica
Kaszubska w 2014 r.,
i)  nieodpłatnego  przejęcia  na  własność  nieruchomości  z  zasobu  Agencji
Nieruchomości  Rolnych  do  zasobu  mienia  komunalnego  Gminy  Dębnica
Kaszubska,
j)  zmiany  uchwały  XXXVI/263/2013  Rady  Gminy  Dębnica  Kaszubska  z  dnia
13.11.2013 r. w sprawie zasad udostępniania obiektów sportowych i pomieszczeń
szkolnych stanowiących własność Gminy Dębnica Kaszubska i oddanych w trwały
zarząd szkołom publicznym z terenu gminy,
k)  zmiany  uchwały  XXXV/253/2013  Rady  Gminy  Dębnica  Kaszubska  z  dnia
9.10.2013 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat za świadczenia udzielane przez
Przedszkole Publiczne w Dębnicy Kaszubskiej,
l)  zmiany uchwały  nr  XXXVI/261/2013  Rady Gminy Dębnica  Kaszubska  z  dnia
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13.11.2013 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat za świadczenia udzielane przez
Szkołę  Podstawową  im.  Leśników  Polskich  w  Motarzynie  w  oddziałach
przedszkolnych,
ł)  zmiany uchwały  nr  XXXVI/262/2013  Rady Gminy Dębnica  Kaszubska  z  dnia
13.11.2013 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat za świadczenia udzielane przez
Szkołę  Podstawową  im.  Adama  Mickiewicza  w  Gogolewie  w  oddziałach
przedszkolnych,
m) zmiany  uchwały Nr XLV/333/2014 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 24
września 2014 r. w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie
odpadami komunalnymi, składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na
terenie Gminy Dębnica Kaszubska  (Dz. U. Województwa Pomorskiego z 2014 r.
poz. 3359). 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami i wykonania uchwał – uwagi do
sprawozdania.

4. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres między sesjami :
a) Komisji Kultury i Oświaty,
b) Komisji Infrastruktury i Budżetu,
c) Komisji Rewizyjnej

5. Interpelacje radnych. 
6. Wolne wnioski, zapytania i informacje.
7. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.
8. Zamknięcie obrad.  

Przebieg sesji:

1a/
Przewodnicząca  Rady  Gminy  Agnieszka  Łomża  dokonała  otwarcia  sesji  Rady

Gminy  stwierdzając  prawomocność  obrad.  Otwarcia  dokonała  o  godz.  10.10  w  sali
konferencyjnej Urzędu Gminy. Następnie powitała Radnych i gości przybyłych na sesję
Rady Gminy.

b/
Przewodnicząca Rady Gminy Agnieszka Łomża poinformowała, że przebieg sesji

zawarty jest w porządku obrad, z którym Radni się zapoznali.
Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  zwróciła  się  z  pytaniem,  czy  są  uwagi  do
przedstawionego porządku obrad.
Nie wniesiono uwag do porządku obrad.

c/

Do   protokołu z sesji  Rady Gminy  nr  XLV z dnia 24 września  2014 r.   uwag nie
wniesiono.
W  wyniku  głosowania  protokół  został  przyjęty  jednogłośnie  /12  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących.

Ad 2

a)
Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  
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Elżbietę  Fryckowską  o  odczytanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały
XXXIX/281/2014  Rady  Gminy  Dębnica  Kaszubska  z  dnia  29.01.2014  r.  w  sprawie
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla
obszaru  w  rejonie  cmentarza  w  miejscowości  Dębnica  Kaszubska  gmina  Dębnica
Kaszubska.
Wiceprzewodnicząca  Rady  Elżbieta  Fryckowska  odczytała  projekt  uchwały  wraz  
z uzasadnieniem  /załącznik Nr 1 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i  opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady w dniu 22 października 2014 r.  i  uzyskał
pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /12  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLVI/340/2014 i stanowi załącznik Nr 20 do protokołu.

b)

Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  
Elżbietę Fryckowską o odczytanie  projektu uchwały w sprawie  uchwalenia miejscowego
planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  obszaru  położonego  w  miejscowości
Dębnica  Kaszubska  gmina  Dębnica  Kaszubska  (PÓŁNOC  II  obszar  „B”  -  zabudowa
przemysłowa).
Wiceprzewodnicząca  Rady  Elżbieta  Fryckowska  odczytała  projekt  uchwały  wraz   
z  załącznikiem  nr  2  –  rozstrzygnięcie  w  sprawie  uwag  wniesionych  do  projektu
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego   /załącznik Nr 2 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i  opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady w dniu 22 października 2014 r.  i  uzyskał
pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /12  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLVI/341/2014 i stanowi załącznik Nr 21 do protokołu.

c)

Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  
Elżbietę  Fryckowską  o  odczytanie  projektu  uchwały  w  sprawie   uchwalenia  statutu
Ośrodka Pomocy Społecznej w Dębnicy Kaszubskiej.
Wiceprzewodnicząca  Rady  Elżbieta  Fryckowska  odczytała  projekt  uchwały  wraz   
z uzasadnieniem   /załącznik Nr 3 do protokołu/.
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Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i  opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady w dniu 22 października 2014 r.  i  uzyskał
pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /12  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLVI/342/2014 i stanowi załącznik Nr 22 do protokołu.

d)

Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  
Elżbietę  Fryckowską  o  odczytanie  projektu  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości
stawek podatku od nieruchomości na 2015 rok. 
Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały /załącznik Nr 4
do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i  opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady w dniu 22 października 2014 r.  i  uzyskał
pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu
uchwały.  
W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie /13 za,0 przeciw,
0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLVI/343/2014 i stanowi załącznik Nr 23 do protokołu.

e)

Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  
Elżbietę  Fryckowską  o  odczytanie  projektu  uchwały  w  sprawie   określenia  wysokości
stawek podatku od środków transportowych na 2015 rok.
Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały /załącznik Nr 5
do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i  opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady w dniu 22 października 2014 r.  i  uzyskał
pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/.
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Uchwała otrzymała nr XLVI/344/2014 i stanowi załącznik Nr 24 do protokołu.

f)

Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  
Elżbietę  Fryckowską  o  odczytanie  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy
finansowej Powiatowi Słupskiemu. 
Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały /załącznik Nr 6
do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i  opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady w dniu 22 października 2014 r.  i  uzyskał
pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLVI/345/2014 i stanowi załącznik Nr 25 do protokołu.

g)

Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  
Elżbietę Fryckowską o odczytanie projektu uchwały w sprawie  zmian w budżecie gminy
na 2014 rok.
Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały /załącznik Nr 7
do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i  opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady w dniu 22 października 2014 r.  i  uzyskał
pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi
do projektu uchwały. 
Skarbnik Gminy poinformował, że w projekcie uchwały w  § 1 pkt. 3 jest oczywisty błąd
redakcyjny – jest wyraz  „zarządzenia” a winno być „uchwały”. Prosi o jego sprostowanie. 
Przewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad zgłoszoną zmianą redakcyjną
w celu sprostowania błędu.
Punkt 3 w § 1 otrzymuje brzmienie” Dokonuje się zmian w planie dochodów i wydatków
budżetowych w zakresie zadań zleconych gminie przez administrację rządową zgodnie  
z załącznikiem nr 3 do niniejszej uchwały”. 
Wynik głosowania zgłoszonej uwagi: 13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu
uchwały po uwzględnieniu zgłoszonej uwagi przez Skarbnika Gminy.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLVI/346/2014 i stanowi załącznik Nr 26 do protokołu.
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h)

Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  
Elżbietę  Fryckowską  o  odczytanie  projektu  uchwały  w  sprawie  uchylenia  uchwały  
nr XLV/336/2014 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 24.09.2014 r. w sprawie zmiany
uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej wysokości pożyczek i poręczeń udzielonych
przez Wójta Gminy Dębnica Kaszubska w 2014 r.
Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały /załącznik Nr 8
do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i  opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady w dniu 22 października 2014 r.  i  uzyskał
pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLVI/347/2014 i stanowi załącznik Nr 27 do protokołu.

i)

Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  
Elżbietę Fryckowską o odczytanie projektu uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia na
własność  nieruchomości  z  zasobu  Agencji  Nieruchomości  Rolnych  do  zasobu  mienia
komunalnego Gminy Dębnica Kaszubska.
Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały /załącznik Nr 9
do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i  opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady w dniu 22 października 2014 r.  i  uzyskał
pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLVI/348/2014 i stanowi załącznik Nr 28 do protokołu.

j)

Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  
Elżbietę  Fryckowską  o  odczytanie  projektu  uchwały  w  sprawie   zmiany  uchwały
XXXVI/263/2013 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 13.11.2013 r. w sprawie zasad
udostępniania  obiektów  sportowych  i  pomieszczeń  szkolnych  stanowiących  własność
Gminy Dębnica  Kaszubska  i  oddanych  w  trwały  zarząd  szkołom publicznym z  terenu
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gminy
Wiceprzewodnicząca  Rady  Elżbieta  Fryckowska  odczytała  projekt  uchwały  /załącznik  
Nr 10 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i  opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady w dniu 22 października 2014 r.  i  uzyskał
pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLVI/349/2014 i stanowi załącznik Nr 29 do protokołu.

k)

Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  
Elżbietę  Fryckowską  o  odczytanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały
XXXV/253/2013 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 9.10.2013 r. w sprawie ustalenia
wysokości  opłat  za  świadczenia  udzielane  przez  Przedszkola  Publiczne  w  Dębnicy
Kaszubskiej. 
Wiceprzewodnicząca  Rady  Elżbieta  Fryckowska  odczytała  projekt  uchwały  /załącznik  
Nr 11 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i  opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady w dniu 22 października 2014 r.  i  uzyskał
pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi
do projektu uchwały. 
Sekretarz  Gminy  poinformował,  że  w  projekcie  uchwały  w  w  tytule  i  § 1  pkt.  1  jest
oczywisty błąd redakcyjny – występuje wyraz  „Przedszkola” a winno być „Przedszkole”.
Prosi o jego sprostowanie. 
Przewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad zgłoszoną zmianą redakcyjną
w celu sprostowania błędu.
Uchwała  otrzymuje  tytuł:  „Uchwała  w  sprawie  zmiany  uchwały  XXXV/253/2013  Rady
Gminy Dębnica  Kaszubska  z  dnia  9.10.2013  r.  w  sprawie  ustalenia  wysokości  opłat  
za świadczenia udzielane przez Przedszkole Publiczne w Dębnicy Kaszubskiej. 
Punkt 1 w § 1 otrzymuje brzmienie” W uchwale nr  XXXV/253/2013 Rady Gminy Dębnica
Kaszubska  z  dnia  9.10.2013  r.  w  sprawie  ustalenia  wysokości  opłat  za  świadczenia
udzielane przez Przedszkole Publiczne w Dębnicy Kaszubskiej, wprowadza się zmianę w
§ 3, który otrzymuje brzmienie:” 
Wynik głosowania zgłoszonej uwagi: 13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu
uchwały po uwzględnieniu uwagi p. Sekretarz Urzędu.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLVI/350/2014 i stanowi załącznik Nr 30 do protokołu.
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l)

Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  
Elżbietę  Fryckowską  o  odczytanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  nr
XXXVI/261/2013 Rady Gminy Dębnica kaszubska z dnia 13.11.2013 r. w sprawie ustalenia
wysokości  opłat  za  świadczenia  udzielane  przez  Szkołę  Podstawową  im.  Leśników
Polskich w Motarzynie w oddziałach przedszkolnych. 
Wiceprzewodnicząca  Rady Elżbieta  Fryckowska  odczytała  projekt  uchwały  /załącznik  
Nr 12 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i  opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady w dniu 22 października 2014 r.  i  uzyskał
pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLVI/351/2014 i stanowi załącznik Nr 31 do protokołu.

ł)

Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  
Elżbietę  Fryckowską  o  odczytanie  projektu  uchwały  w  sprawie   zmiany  uchwały  nr
XXXVI/262/2013  Rady  Gminy  Dębnica  Kaszubska  z  dnia  13.11.2013  r.  w  sprawie
ustalenia wysokości opłat za świadczenia udzielane przez Szkołę Podstawową im. Adama
Mickiewicza w Gogolewie w oddziałach przedszkolnych.
Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Fryckowska odczytała projekt uchwały /załącznik Nr
13 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i  opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady w dniu 22 października 2014 r.  i  uzyskał
pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi
do projektu uchwały. 

Sekretarz  Gminy  poinformował,  że  w  projekcie  uchwały  w  ust.  2  w  § 3   jest   błąd
redakcyjny  –  występuje  wyraz   „Przedszkola”  a  winno  być  „Szkołę”.  Prosi  o  jego
sprostowanie. 
Przewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad zgłoszoną zmianą redakcyjną 
w celu sprostowania błędu.
Akapit 2 w § 3 otrzymuje brzmienie: ”Sposób pobierania opłaty za świadczenia udzielane
przez  szkołę  określa  umowa  cywilnoprawna  zawierana  pomiędzy  szkołą  
i rodzicami/opiekunami prawnymi dziecka”.  
Wynik głosowania zgłoszonej uwagi: 13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu
uchwały po uwzględnieniu zgłoszonej przez p. Sekretarz Gminy uwagi .  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  
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0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLVI/352/2014 i stanowi załącznik Nr 32 do protokołu.

Sekretarz Gminy poinformowała,  że takie same zmiany należy wprowadzić w przyjętej
przed chwilą uchwale nr XLVI/351/2014 w sprawie   zmiany uchwały nr XXXVI/261/2013
Rady Gminy Dębnica kaszubska z dnia 13.11.2013 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat
za świadczenia udzielane przez Szkołę Podstawową im. Leśników Polskich w Motarzynie
w oddziałach przedszkolnych. 

Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zarządziła  ponowne głosowanie  nad uchwałą
XLVI/351/2014  w  sprawie   zmiany  uchwały  nr  XXXVI/261/2013  Rady  Gminy  Dębnica
Kaszubska  z  dnia  13.11.2013  r.  w  sprawie  ustalenia  wysokości  opłat  za  świadczenia
udzielane przez Szkołę Podstawową im. Leśników Polskich w Motarzynie w oddziałach
przedszkolnych z uwzględnieniem zgłoszonej przez p. Sekretarz Gminy uwagi  do uchwały
nr XLVI/352/2014.

W  wyniku  głosowania  zmiana  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/. 

m)

Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poprosiła  Wiceprzewodniczącą  Rady  
Elżbietę  Fryckowską  o  odczytanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr
XLV/333/2014 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 24 września 2014 r.  w sprawie
wzoru deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej
przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy Dębnica Kaszubska (Dz. U.
Województwa Pomorskiego z 2014 r. poz. 3359)
Wiceprzewodnicząca  Rady  Elżbieta  Fryckowska  odczytała  projekt  uchwały  /załącznik  
Nr 14 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i  opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady w dniu 22 października 2014 r.  i  uzyskał
pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zarządziła głosowanie nad przyjęciem projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLVI/353/2014 i stanowi załącznik Nr 33 do protokołu.

Ad 3

Przewodnicząca  Rady  Gminy  Agnieszka  Łomża  poprosiła  Wójta  Gminy  
o złożenie sprawozdania z działalności między Sesjami.
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od dnia  25 września do dnia 28
października 2014 roku /sprawozdanie stanowi załącznik Nr 15 do protokołu/. 
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Przewodnicząca  Rady  Gminy  Agnieszka  Łomża  poprosiła  o  złożenie  sprawozdania  
z wykonania uchwał.        
Sprawozdanie z wykonania uchwał za okres od 25 września 2014 r. do 28 października
2014 r. przedstawiła Sekretarz Gminy /załącznik Nr 16 do protokołu/.

Przewodnicząca Rady  Agnieszka Łomża otworzyła dyskusję nad sprawozdaniami.
Wiceprzewodnicząca Rady E.  Fryckowska zwróciła  się  z  zapytaniem,  czego dotyczyła
przeprowadzona przez Kuratorium Oświaty kontrola w Szkole Podstawowej w Gogolewie?
 Sekretarz  poinformowała,  że  kontrola  odbyła  się  z  uwagi  na  fakt,  że  w  tej  szkole  
w oddziale klasy I mamy 26 dzieci a winno być 25. Nie podjęliśmy działań podziału tej
klasy na grupy z uwagi na dodatkowe koszty. Czekamy na zalecenia pokontrolne.
Radna  B.  Stachowicz  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  odbędzie  się  odbiór  prac
kanalizacyjnych na ich terenie?
Wójt poinformował, że od jutra rozpocznie się częściowe odbieranie tych prac. Z uwagi na
zakres  prac  nie  można  ich  przeprowadzić  w  jednym  dniu.  Należy  dokonać  odbioru
wszystkich  przepompowni  i  poszczególnych  odcinków  kanalizacji.  Chcemy  także
wysłuchać uwag mieszkańców co do funkcjonowania tej  inwestycji.  My widzimy pewne
nieprawidłowości w działaniu tej instalacji. Na przykład w Podolu Małym część górna źle
funkcjonuje. Czuć tam fetor. Wykonawca twierdzi, że to okres przejściowy, ze na etapie
rozruchu tak jest. 
Radna B. Stachowicz poinformowała, że jej bardziej chodzi o drogi - naprawę powstałych
szkód.
Wójt  poinformował,  że  wykonawca  zadeklarował,  że  do  końca  października  wszystkie
powstałe  w wyniku prowadzenia tych prac szkody w infrastrukturze drogowej,  zostaną
naprawione.
Przewodnicząca Rady A. Łomża zwróciła się z zapytaniem o podanie dokładnej lokalizacji
działki  nr  528 w Dębnicy Kaszubskiej,  gdzie ma być zlokalizowany zakład demontażu
pojazdów.
Wójt  poinformował,  że  taki  zakład  ma  powstać  na  jednej  z  działek,  na  której  był
zlokalizowany Zakład Naprawczy Mechanizacji Rolnictwa.
Przewodnicząca  A.  Łomża  zwróciła  się  z  zapytaniem,  gdzie  planowana  jest  budowa
nowego zakładu garbarskiego?
Wójt  poinformował,  że  nie  powstaje  nowy zakład.  Dotyczy to  zmiany funkcji  jednego  
z obiektów magazynowych, stanowiących własność SPV na halę produkcyjną.

Ad 4

Przewodnicząca  Rady  Gminy  Agnieszka  Łomża  poprosiła  Przewodniczących
Komisji Rady o złożenie sprawozdania z działalności miedzy sesjami. 

a/
Przewodnicząca  Komisji  Kultury  i  Oświaty  Izabella  Tabaka  poinformowała,  

że Komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na 1 posiedzeniu we własnym gronie
oraz na 1 wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji rady. Posiedzenie we własnym gronie
było poświęcone podsumowaniu pracy Komisji VI kadencji Rady Gminy oraz zajmowano
się  organizacją roku szkolnego.

Radny K. Badowski zwrócił się z zapytaniem, czy Komisja  wie, jak będą organizowane
zajęcia pozalekcyjne w Szkole Podstawowej w Dębnicy Kaszubskiej, czy Komisja ma taką
listę zajęć?
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Radna I. Tabaka odczytała listę zajęć pozalekcyjnych, które szkoła w Dębnicy Kaszubskiej
oferuje swoim uczniom.

Radny  K.  Badowski  poinformował,  że  jest  w  szoku  słysząc  taką  dużą  ilością  zajęć
pozalekcyjnych,  gdyż  jak  był  na  spotkaniu  nauczycieli  z  rodzicami,  dowiedział  się,  
że  szkoła  będzie  realizowała  dodatkowe  zajęcia  tylko  w  ramach  projektu  oraz  język
kaszubski i zajęcia wyrównawcze.

Radna I.  Tabaka poinformowała, że w roku bieżącym szkoły nie  mają już środków na
wyjazdy.  Kwoty  na  ten  cel  w  budżecie  były  niedoszacowane.  Dyrektorzy  zaplanowali
środki w budżecie na ten cel na 2015 rok.

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego sprawozdania.

b/

 Przewodniczący Komisji  Infrastruktury  i  Budżetu  Karol  Żukowski  poinformował,  
że  Komisja  w  okresie  międzysesyjnym  spotkała  się  na  1  wspólnym  posiedzeniu
wszystkich komisji rady, na którym omawiano materiały na dzisiejszą sesję oraz na jednym
posiedzeniu we własnym gronie, na którym opracowywano sprawozdanie z działalności
komisji za VI kadencję Rady Gminy. Na tym posiedzeniu omawiano także sprawozdanie
Wójta z wykonania budżetu za I półrocze 2014 roku oraz sprawy związane z tematem
odzyskania podatku VAT.
Radny  P.  Pałubicki  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  komisja,  po  zapoznaniu  się  
z wykonaniem budżetu za I półrocze 2014 r. widzi jakieś zagrożenie dla jego wykonania za
cały 2014 rok  oraz jak wyglądają sprawy związane z odzyskiem podatku VAT?
Radny K.  Żukowski  zauważył,  że  widzi  zagrożenie  dla   budżetu  gminy na  2014 rok  
po stronie  dochodów z  tytułu  sprzedaży mienia  komunalnego.  Odnośnie  podatku  VAT
poinformował, ze gmina otrzymała zwrot tego podatku. W dalszym ciągu trwa wymiana
stanowisk  pomiędzy  Urzędem  Gminy  a  Urzędem  Marszałkowskim.  Chodzi  o  kwotę  
230  tys.  zł.  odsetek.  Są  to  skomplikowane  sytuacje  prawne.  Poprosił  Skarbnika  
o wyjaśnienie tematu.
Skarbnik poprosił o przesunięcie omawiania tego tematu. Poinformował, że po przerwie
udzieli wszystkich wyjaśnień.
Radni wyrazili zgodę.
  
c/

      Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  Paweł  Pałubicki  poinformował,  że  Komisja  
w  okresie  międzysesyjnym  spotkała  się  na  jednym  wspólnym  posiedzeniu  wszystkich
komisji rady, na którym omawiano materiały na dzisiejszą sesję oraz na 1 posiedzeniu  
we własnym gronie, na którym opracowywano sprawozdanie z działalności Komisji za VI
kadencję Rady Gminy.

Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  zwróciła  się  z  pytaniem,  czy  Komisja
zrealizowała swój plan pracy – kontroli na ten rok?

Radny P. Pałubicki poinformował, że tak. 

Ryszard Stus – Przewodniczący Rady Powiatu w Słupsku pogratulował Radnym owocnej
pracy w czasie całej upływającej kadencji. Zauważył, że gmina Dębnica Kaszubska jest
średnia gminą w powiecie słupskim. Pogratulował radnym, że są twórcami wprowadzania
równowagi. Podziękował za zrozumienie tematu dotyczącego budowy dróg powiatowych 
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i  udzielane w tym zakresie wsparcie finansowe.  Poinformował, że powiat na realizację
zadań  z  zakresu  poprawy  infrastruktury  drogowej  korzysta  z  dostępnych  środków
zewnętrznych.  Poinformował,  że  niektóre  odcinki  Powiat  wykonuje  sam,  bez  żadnego
wsparcia.   Poinformował,  że  współpraca  z  zewnątrz  i  od  wewnątrz,  z  naszym
samorządem,  przez  Powiat   jest  wysoko  oceniana.  Stwierdził,  że  w  jego  działalności
społecznej  były  to  najtrudniejsze  4  lata.  Jego  priorytetem  było  ukończenie  inwestycji
„budowa  szpitala”,  która  ciągnęła  się  już  od  1996  roku.   Teraz  może  powiedzieć,  
że czasami nie wierzył, że ta inwestycja zostanie zrealizowana. Inwestycję zrealizowano
dzięki możliwości pozyskiwania środków pomostowych. W 2011 roku inwestycja została
zakończona.  Poinformował,  że  szpital  funkcjonuje  w  70% swoich  możliwości.  Wręczył
wszystkim radnym na zakończenie  kadencji  Album – monografię  …....  Poinformował,  
że próbował namówić niektórych obecnych radnych na kandydowanie do Rady Powiatu 
z ramienia KWW Porozumienia Samorządności w zbliżających się wyborach. Nie udało
mu się. Poinformował, że z tego komitetu, oprócz niego, startować będą: Marta Łomża –
Duszny,  Krzysztof  Olech,  Irena  Dziemiańczyk  –  Jaworska.  Uważa,  ze  są  to  ludzie
starannie  dobrani  i  można  o  nich  mówić  w  samych  superlatywach.  Życzył  wszystkim
udanych wyborów.

Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża podziękowała za życzenia przekazane radnym
Rady Gminy tej kadencji i także życzyła powodzenia w nadchodzących wyborach do Rady
Powiatu.

Wójt  Gminy  wręczył  doktorowi  Ryszardowi  Stusowi   wyróżnienie  Zasłużonego  dla
Samorządu Powiatowego w kategorii budowania pozytywnego wizerunku dla Powiatu. 

Ryszard Stus podziękował za docenienie jego działalności.

Skarbnik Gminy poinformował, że operacja dotycząca odzyskiwania podatku VAT nadal
trwa i będzie jeszcze trwała. W niedługim czasie będziemy odzyskiwali ten podatek za III
etap kanalizacji. Część odzyskanego podatku VAT będzie należna Marszałkowi ( część
podatku  od  otrzymanej  dotacji  na  tę  inwestycję).  Dzięki  podjętym  działaniom  naszej
Gminie udało się uzyskać prawo do zwrotu podatku VAT w wysokości 3.200 tys., z czego
część  została  przekazana  nam  w  jednorazowej  transzy,  a  pozostała  część  będzie
przekazywana naszej gminie w wysokości 127 tys. w  rocznych transzach przez 10 lat.
Jednorazowa transza wynosiła ok. 2 mln. zł,  z czego ok. 740 tys. musieliśmy zwrócić  
do  Marszałka  Województwa.  Poinformował,  że  odzyskaliśmy  podatek  VAT  w  70%
poniesionych  nakładów  na  zrealizowane  inwestycje.  Obecnie  istnieje  spór  pomiędzy
naszym stanowiskiem a stanowiskiem Marszałka.  Marszałek chce od nas zwrotu 100%
przysługującego podatku  VAT od  poniesionych  nakładów na inwestycje.  My natomiast
stoimy na stanowisku, że możemy przekazać taką kwotę, na jaką pozwalają nam polskie
przepisy,  tj.  70%.  Urząd  Marszałkowski  konsultował  tę  kwestię  z  Ministerstwem
Infrastruktury i doszli do uzgodnień, że będziemy uczestniczyć w 70% zwrocie podatku
VAT do Urzędu Marszałkowskiego. Urząd Marszałkowski naliczył nam odsetki od transzy
przekazanych środków. My stoimy na stanowisku, że jeżeli Urząd Marszałkowski uznał,  
że w 30% koszt podatku VAT jest kwalifikowany, to nie ma nieprawidłowości. Odpisaliśmy,
że  nie  zgadzamy  się  z  ich  stanowiskiem  odnośnie  odsetek  i  prosimy  o  ponowną
weryfikację. Jeżeli Marszałek nie zweryfikuje swojego stanowiska, to będzie musiał podjąć
decyzję,  od  której  my  będziemy  się  odwoływać.  Taka  sytuacja  dotyczy  także  innych
samorządów. Odzyskaliśmy netto 1.100 tys. zł. + dziesięć transz po 127 tys. zł płatnych 
w rocznych ratach przez 10 lat. Poinformował, że liczy na pozytywne rozpatrzenie sporu 
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z Urzędem Marszałkowskim. Uważa, że cała operacja jest opłacalna dla gminy.

Radny M. Olech zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy jeżeli  instancja odwoławcza podtrzyma
stanowisko  Urzędu  Marszałkowskiego,  to  czy  za  czas  trwania  procedury odwoławczej
będziemy ponosić odsetki?

Skarbnik poinformował, że wysokość odsetek nie ulegnie zmianie.

Ad 5

Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża poprosiła Radnych o składanie interpelacji.

Przed złożeniem interpelacji poinformowała, że na sesji Rady Gminy w dniu 24.09.2014 r.
złożono 3 interpelacje.  Zapoznała z treścią  złożonych interpelacji  i  udzielonych na nie
odpowiedzi. Zwróciła się do radnych składających interpelacje, czy otrzymane odpowiedzi
satysfakcjonują ich?

Radny I. Ziółkowski poinformował, że udzielona odpowiedź satysfakcjonuje go.

Radny  K.  Badowski  poinformował,  że  zapoznał  się  z  treścią  odpowiedzi  na  swoją
interpelację. Nie do końca odpowiedź spełnia jego oczekiwania, ale nie będzie drążył już
tego tematu. 

Radna  B.  Stachowicz  poinformowała,  że  rozpoczęto  demontaż  placu  zabaw.
Poinformowała, że teraz społeczeństwo Podola Małego czeka na nowy plac zabaw.

Radni nie wnieśli interpelacji. 

Ad 6 – 7

           Przewodnicząca Rady Agnieszka Łomża poprosiła o składanie wniosków i zapytań.

Radna E. Fryckowska prosi o dokonanie przeglądu tabliczek z nazwami ulic w Dębnicy 
Kaszubskiej. Część tabliczek jest bardzo zniszczona i wymaga wymiany.

Prosi także o rozpoznanie tematu związanego z nieprzyjmowaniem wody przez studzienkę
na ulicy Skarszewskiej,  na wysokości p.  Dzidzienków.  Studzienka nie przyjmuje wody  
i  podczas  intensywnych  opadów  tworzące  się  tam  rozlewisko  stanowi   zagrożenie
bezpieczeństwa  użytkowników tej ulicy.

Wójt poinformował, że tabliczki z oznakowaniem ulic są ciągle dokupowane i uzupełniane.
Przyjął  uwagę,  dokona  przeglądu  i  w  przypadku  braku  oznakowań  lub  zniszczenia
tabliczek  zostanie  to  uzupełnione  lub  wymienione.  Jednocześnie  stwierdził,  że  jego
zdaniem słupki z nazwami ulic także winny być zabetonowane a nie tylko wkopane. 

Radny A. Ślipek zwrócił się z zapytaniem, czy podjęto już interwencję w sprawie lisa, który
w Budowie „kręci” się wkoło domostw? Dzieci boją się wychodzić na autobusy szkolne. 

 Prosi  także  o  ustawienie  znaków ograniczających  wjazd  samochodów ciężarowych  
na  parking  przy kościele.  Szkoda  wykonanej  tam pracy.  Na  tym parkingu  samochody
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wywożące drewno z  lasu  bardzo często  dokonują  przeładunku i  go  niszczą.  Sam był
świadkiem takich czynności.

Wójt zauważył, że na terenie Polski od 15 lat nie stwierdzono wścieklizny wśród zwierząt.
Zakłada, że ten lis nie stanowi takiego zagrożenia. Nie można dokonać odstrzału, gdyż
przebywa on w terenie zabudowanym. Ma ustalenia z Polskim Związkiem Łowieckim,  
że  przekażą  „lisołapkę”.  Przekaże  ją  myśliwym  z  Budowa,  którzy  zajmą  się  jego
„odłowieniem”.  Ma  nadzieje,  że  uda  się  go  odłowić  i  wywieść  do  lasu.  Odnośnie
przeładunku drewna na tym parkingu, to jest zaskoczony. Nie rozumie, dlaczego ładują w
lesie a w środku wsi przeładowują? Nie wie, czemu to służy.

Radny P. Pałubicki uważa, że w tej sprawie należy rozmawiać z Leśniczymi, z których
terenów to drewno jest wywożone.

Radna B. Stachowicz prosi o dokończenie sprzątania śmieci za świetlicą oraz wykonania
innych drobnych prac remontowych, np. naprawę załamanej rynny na świetlicy,  naprawa
studzienki kanalizacyjnej, koleiny za świetlicą. Temat był już zgłaszany do Prezesa ZGK.
Część prac została wykonana, ale nie dokończona. Prosi także o wykonanie takich prac,
jak:  naprawa  schodów (odpadające  kafle-terakota),  odpadające  cegłówki,  czy  dziury  
w suficie  w obiekcie świetlicy wiejskiej.

Wójt   stwierdził,  że  prace częściowo wykonane a  nie  dokończone bardzo bulwersują.
Pozostałe zgłoszone usterki także nie są skomplikowane i winny być usunięte. Instalacja
wodno – kanalizacyjna także winna być naprawiona. Dopilnuje, by w najbliższym czasie
były wykonane, dopóki sprzyja nam aura. 

Radna I. Tabaka prosi by jeszcze przed zimą na świetlicy w Motarzynie także uzupełnić
brakujące kafle - terakotę oraz poprawić stan drogi do Jamrzyna.

Wójt zauważył, że sądził, że zatrudniony w szkole konserwator poradzi sobie z wymiana –
uzupełnieniem terakoty na tych schodach. Okazało się, że należy zdemontować wszystkie
płyty i  od nowa ułożyć schody.  Na terakotę nie należy sypać soli w okresie zimowym.
Przyjęto  to  do  wykonania.  Poinformował,  że  droga   Jamrzyno  –  Ochodza  zostanie
poprawiona. 

Pani Małgorzata Kowalska – Dyrektor Gimnazjum poinformowała, że chce zdementować
krążącą  plotkę  dotyczącą  przyznania  jej  Nagrody  Wójta  z  okazji  Święta  Edukacji
Narodowej. Poinformowała, że nie otrzymała żadnej nagrody pieniężnej. Otrzymała tylko
podziękowania skierowane na jej ręce dla całego grona pedagogicznego i pracowników
obsługi. 

Pani  K.  Szłapa  –  sołtys  wsi  Podole  Małe  poinformowała,  że  cieszy  się  z  demontażu
starego placu zabaw. Zastanawia się, co dalej z tym placem? - może nowy plac zabaw dla
dzieci  i  siłownia  zewnętrzna  dla  dorosłych?  Prosi  także  o  poprawę  stanu  dróg  
od p. Daleckiego i Siatkowskiego. Odcinki tych dróg są w złym stanie technicznym.

Wójt poinformował, że tymi drogami da się przejechać. Zdajemy sobie sprawę z faktu,  
że są to drogi gruntowe, które ulegają degradacji i do czasu ich utwardzenia – położenia
asfaltu  musimy  je  utrzymać  w  „przejezdności”.  Odnośnie  zagospodarowania  terenu  
po zdemontowanym placu zabaw poinformował,  że do przyszłorocznego budżetu ujęto
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środki na nowy plac zabaw. W roku bieżącym mamy jeszcze trochę środków, które można
by było wykorzystać na ten cel, ale uznał, że w tej chwili ważniejsze są sprawy lokalowe.
Mamy duże zapotrzebowanie na remont mieszkań. Placów zabaw na terenie gminy mamy
kilka. Na przyszły rok zaplanowano środki na zakup placów zabaw do Podola Małego i
Łabiszewa, w których były najstarsze place zabaw  i postawione z własnych środków. 

Pani  Dorota Kałach – sołtys wsi Gogolewko prosi o wykonanie remontu przepustu i drogi
w Maleńcu.

 Wójt poinformował, że temat jest już zgłoszony do ZGK. Ponagli.

Radny  K.  Badowski  stwierdził,  że  budowa  drogi  Mielno  –  Podwilczyn  za  bardzo  się
odwleka. Do chwili obecnej nic nie zrobiono. Uważa, ze od Mielna można zacząć. Rolnicy,
jeżeli zajdzie taka potrzeba, podpiszą porozumienia. Zwraca uwagę, ze ta droga ma być
wykonana do 15 listopada, zgodnie z podpisana umową z Marszałkiem Województwa. 

Wójt zauważył, że w ogłoszonym zamówieniu publicznym na realizację tego zadania było
ujęte,  że  wykonawca  będzie  sam  zajmował  się  wznowieniem  granic.  Jak  informował,
przetarg został unieważniony. Planowana droga przebiega przez III obręby, co komplikuje
prace  geodezyjne.  Geodeci  odszukali  znaki  na  odcinku  śródpolnym.  Prace  trwają  
na odcinku leśnym. Drogę będą budować pracownicy ZGK i dwóch firm zewnętrznych.

Radny K. Badowski zwrócił się z zapytaniem, czy w przyszłym roku można będzie ubiegać
się o dodatkowe środki z Urzędu Marszałkowskiego na budowę tej drogi?

Wójt poinformował, że tak.

Radny  M.  Mnich  uważa,  że  na  stronie  BIP  Gminy  należy  zamieścić  informację  
o zdementowaniu przez p. Małgorzatę Kowalską plotki dotyczącej  przyznanej „rzekomej”
nagrodzie Wójta. On nie chciałby się znaleźć na jej miejscu. 

Pani K. Szłapa zwróciła się z zapytaniem, czy w dniu wyborów będzie zorganizowany
transport na dowóz wyborców do lokali wyborczych?

Wójt poinformował,  że nie.   Ustawa nie przewiduje organizacji  transportu.  W środkach
przekazanych na organizację wyborów z PKW na przewidziano środków na organizację
transportu zbiorczego na dowóz wyborców do lokali wyborczych.

Radny P. Pałubicki uważa, że sztaby wyborcze będą się organizować i podejmą działania
w celu dowozu wyborców do lokali.

Przewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  do  biura  rady  w  okresie
międzysesyjnym wpłynęła następująca korespondencja:

1)  dwa anonimy,  dotyczące karalności  pracowników urzędu (  załącznik  nr  17  i  18  do
protokołu).  Jak  zwykle  w  takich  przypadkach  ma  mieszane  uczucia.  Mówimy,  że  nie
rozpatrujemy anonimów. Dotyczą one zapytania o karalność Zastępcy Wójta i Skarbnika.
Wójt  poinformował,  że  także  otrzymał  takie  pisma.  Uważa,  że  takie  sygnały,  nawet
anonimowe, należy sprawdzać i na nie reagować.  Ma obowiązek sprawdzać pracownika
przy jego zatrudnieniu. Prawo nie narzuca obowiązku ponownego sprawdzania w trakcie
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trwania stosunku pracy. Po otrzymaniu tych informacji wystąpił niezwłocznie z zapytaniem
o  karalność  do  Krajowego  Rejestru  Skazanych.  W  dniu  wczorajszym,  w  godzinach
popołudniowych, otrzymał odpowiedź na zapytania. Poinformował, że p. Marek Malinowski
nie figuruje w Krajowym Rejestrze Skazanych. W przypadku p. Tadeusza Bejnarowicza
powziął informację, że figuruje w Krajowym Rejestrze Skazanych. W związku z zaistniałą
sytuacją z  dniem dzisiejszym,  odwołuje  p.  Tadeusza Bejnarowicza z funkcji  Wicewójta
Gminy Dębnica Kaszubska. Zapewnił, że sprawy nie są związane z działalnością Gminy.

 Wiceprzewodnicząca  Rady E.  Fryckowska  zwróciła  się  z  zapytaniem,  w  jakim trybie
nastąpiło zwolnienie? 
Radca Prawny poinformował, że w trybie natychmiastowym.

2)  pismo  p.  Jerzego  Fryckowskiego  z  dnia  30.09.2014  r.  w  sprawie  przeznaczenia
środków w  budżecie  gminy  na  wydanie  albumu  reklamującego  Dębnicę  Kaszubska  i
okolice. Wydawnictwo zawierałoby zdjęcia,  reprodukcje prac dzieci,  wiersze, fotografie,
reprodukcje  malarstwa  prezentującego  nasz  region.  Zapoznała  z  treścią  tego  pisma
(załącznik nr 19 do protokołu).
Wójt  zauważył,  że  doktor  Stus  wręczył  wszystkim  radnym  monografię  szpitala
„Wojewódzki Szpital Specjalistyczny im. Janusza Korczaka w Słupsku 1945 – 2010”. w
Słupsku. Uważa, że jest to uczciwe podejście do tego tematu. Myśli, że przygotowywana
monografia o ludziach, którzy tworzyli  naszą gminę, jest słusznym posunięciem. Nigdzie
w jednym wydaniu nie znajdziemy żadnych informacji na ich temat.  Uważa, że naszym
przodkom należy się szacunek, z uczciwości samorządowej, bo nie wszystko w tamtych
czasach było złe. Uważa, że na terenie gminy dzieje się dużo ważnych i ciekawych rzeczy,
które  należy  upamiętnić.  Zapewnił,  ze  w  budżecie  znajdą  się  środki  na  wyjazdy  dla
laureatów  konkursów  ogólnopolskich  w  różnych  dziedzinach.  Zaprasza  wszystkich  do
współpracy przy powstającej monografii. 

Ad 8   

Agnieszka Łomża Przewodnicząca Rady Gminy, o godzinie 13.10 dokonała 
zamknięcia obrad XLVI  sesji Rady Gminy, po wyczerpaniu porządku obrad. 

Protokołowała:
Teresa Kozdroń-Kołacka                                                                          Przewodnicząca Rady Gminy

                                                                                                                              /-/Agnieszka Łomża
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